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گروه سیاســی – محمدحســین یزدی: داستان 
شکستن سنگ قبر افراد مختلف، داستان جدیدی نیست. 
طی یــک دهه اخیر خبر شکســتن یا مخــدوش کردن 
ســنگ قبر افراد مشهوری چون ایرج افشار، احمد شاملو، 
غلامحســین مظلومی بازیک ســابق اســتقلال، فریدون 
فروغی خواننده، ســهراب ســپهری، محمدعلی فردین، 
عباس کیارســتمی و ... بوده ایم کــه در مقاطع مختلف 
اتفاق افتاده اســت . به این نام ها باید نــام دکتر ابراهیم 
یزدی دبیرکل ســابق نهضت آزادی را هم اضافه کنیم که 
یکبار در اســفندماه 1396، پنج ماه بعد از درگذشــتش 
شکسته شد و یکبار دیگر هم در روزهای اخیر خانوادۀ او 
از تخریب مجدد سنگ قبر او در بهشت زهرای تهران خبر 
داده و گفته انــد این بار برای تعویض و نصب ســنگ تازه 

اقدام نخواهند کرد.
خبر شکســتن ســنگ مزار این افراد سرشناس البته 
خیلی زود رســانه ای می شود اما مطمئنا در این بین بوده 
اند افراد کمتر شــناخته شــده ای که خانواده هایشــان با 
رفتارهای مشــابه در مزار آنها روبرو شده اند و البته ماجرا 

را رسانه ای نکرده اند. 
روشن است که چنین رفتارهایی مربوط به افراد کوتاه 
فکری است که ســعی دارند با این قبیل اقدامات به زعم 
خود ضربه ای به مخالفان فکری خود بزنند و هیچ عاقلی از 
این قبیل رفتارهای افراطی و بچگانه حمایت نمی کند؛ اما 
باید به خانواده هایی که چنین رفتاری را مشاهده می کنند 
حق داد که برایشان چندان فرقی نکند که چه کسی این 

کار را انجام داده اســت؛ بلکه مهم برایشان این است که 
افرادی چنین کوته فکر، آن چنان احساس آزادی و اختیار 

عمل می کنند که به خود اجازه چنین رفتاری می دهند.
ســایت عصر ایــران در تحلیل دربــاره چرایی چنین 
اقداماتی نوشت: »چرا کسانی دست به این رفتار می زنند 
که با هیچ اخلاق و باوری قابل توجیه نیست و انحطاط و 

پسَتی خاصی در آن مستتر است؟

احتمال اول این اســت که معتقدنــد اینها نباید اینجا 
دفن شــوند و مرزبندی را به قبرستان هم تسری داده اند.  
احتمال دوم این اســت که چون با زندۀ این افراد مشکل 
داشــته اند با مرده شان هم مشــکل دارند و این کینه را 
نمی توانند بشــویند. احتمال سوم این است که حتی یک 
کلمه از این افراد یا درباره شــان نخوانده باشــند. احتمال 
چهارم این اســت کــه نمی خواهند محل قــول و قرار و 

مراســم وسالگرد شــود. می شــکنند تا نام و نشانی باقی 
نماند. احتمال پنجم هم این است که می خواهند بگویند 
ما می شکنیم پس هستیم و تخریب را از فکر و ساختن و 
تولید بیشــتر دوست می دارند یا خلاقیت شان همین قدر 
قد می دهد که ســنگ قبر بشکنند. با این حال همین که 
هیچ گروهی مسؤولیت این کار را بر عهده نمی گیرد نشان 
می  دهد خود می دانند چقدر شــنیع است وجای توجیه و 
دفاع ندارد وگرنه اگر اندیشــه سیاسی پشت کاری باشد 

مسؤولیت ترور را هم بر عهده می گیرند.«
در این میان به نظر می رســد تصمیــم خانواده دکتر 
یزدی مبنی بر عدم تعویض ســنگ شکســته، تصمیمی 
درست است. شاید این تصمیم تلنگری باشد بر همگان که 
بدانند حرمت هایی هســت که نباید شکسته شود. چندی 
پیش افرادی در اقدامی زشــت، یکی از نمادهای ســردار 
شــهید قاســم ســلیمانی را تخریب کردند که اعلام شد 
عوامل آن اقدام خیلی زود دستگیر شدند. به نظر می رسد 
مســئولان باید همین حساســیت را در مورد اقداماتی از 

قبیل شکستن سنگ قبر دکتر یزدی داشته باشند.
هر چند نمی تــوان منکر زاویه داشــتن مرحوم دکتر 
یزدی با مســئولان و تصمیم ســازان کشور از دهه 60 تا 
پایان عمر وی شــد؛ اما حــذف وی از تاریخ معاصر ایران 
هم امکان پذیر نیســت و رفتارهای نابخردانه ای از قبیل 
شکســتن ســنگ مزار وی یا افراد دیگر تنها رواج کینه 
توزی کور و رســمیت بخشیدن به رفتارهای زشتی است 

که تنها می تواند نشانه بی فرهنگی باشد و بس!

سنگ مزار دکتر ابراهیم یزدی دوباره شکسته شد

مبارزان قبرستان؛ فعالان سیاسی یا فقیران فرهنگی؟

رئیس قوه قضائیه در بازدید از انبار مرکزی جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی در تهران در جریان عملکرد و مسائل 
و مشــکلات این مجموعه قرار گرفت. ه گزارش قوه قضائیه، 
محســنی اژه ای جمعه 1۴ ابان ماه در بازدیدی 3 ساعته از 
انبار مرکزی جمع آوری و فروش اموال تملیکی در تهران در 
جریان عملکرد و مسائل و مشکلات این مجموعه قرار گرفت 
و از مسئولان سازمان اموال تملیکی خواست ظرف دو هفته 
در جهت صیانت از حقوق عامه، به وضعیت انبارهای اموال 

تملیکی سامان دهند. 
در پی طرح انتقادات نســبت به نحوه نگهداری کالاهای 
توقیفی در انبارهای ســازمان اموال تملیکی در ســال های 
اخیر، دســتگاه قضا در دوره تحول و تعالی رسیدگی به این 
موضوع را در دستور کار خود قرار داد و دادستان کل کشور 
و رئیس سازمان بازرسی در جریان سفر اخیر حجت الاسلام 
والمســلمین محسنی اژه ای به خوزســتان ضمن بازدید از 
انبارهای گمرک و سازمان اموال تملیکی استان گزارشی از 

دپوی نامناسب کالاها در این انبارها ارائه کردند.
آسیب دیدن و فســاد کالاهای اساسی و اقلام غذایی به 
دلیل عــدم رعایت قواعد انبارداری و دپوی نامناســب این 
کالاهــا و هزینه هایی که باید برای امحــای کالاهای تاریخ 
مصرف گذشــته و فاسد شده پرداخت شــود، از مهم ترین 

مسائلی بود که در این گزارش ها مورد اشاره قرار گرفت.
همچنین در برخــی گزارش هایی کــه درباره وضعیت 
انبارهای گمرک و ســازمان اموال تملیکی ارائه شــده، به 
تخلفاتی در انبارداری اشــاره شده که مفقود شدن کالاها و 
قطعــات اجناس در هنگام انتقال از گمرک به انبار، مغایرت 

صورتجلســه موجود در گمرک با هویت و کیفیت اجناس 
موجود در انبارها از جمله آن ها بوده است.

رئیس دستگاه قضا صبح جمعه به منظور پیگیری موضوع 
و بررسی میدانی عملکرد سازمان اموال تملیکی و وضعیت 
و مشــکلات انبارهای این سازمان به غرب تهران رفت و در 
جریان بازدید از انبار مرکزی اســتان تهــران از نزدیک در 
جریــان روند ثبت و نگهداری این کالاها، نحوه تشــخیص 
کالاهای قاچــاق و متروکه و همچنین نحــوه نگهداری و 
ترخیــص و انتقال کالاها پس از تعیین تکلیف شــان قرار 
گرفت. رئیس دستگاه قضا در این بازدید که سه ساعت زمان 
برد، از چندین انبار سرپوشیده، انبارهای کانتینر فضای باز 
و انبار نگهداری خودروهای لوکس توقیفی که زیر باران قرار 

گرفته بود بازدید کرد.
محسنی اژه ای سپس در نشســتی با مسئولان سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی و مســئولان ســازمان 
تعزیرات، وضعیت انبارهای اموال تملیکی را ناگوار و غیرقابل 
تحمل توصیــف و ضرب الاجلی دو هفتــه ای برای تعیین 
تکلیف این انبارها تعیین کرد.  رئیس قوه قضائیه با بیان این 
که »همه ما در قبال حفظ و نگهداری اموال مردم مسئولیت 
داریم« اظهار داشت: وضعیت انبارهای اموال تملیکی برای 
مردم غیرقابل تحمل است و باید فوراً به این وضعیت سر و 
سامان داده شــود و قوه قضائیه هم برای کمک به حل این 
مشکل آمادگی دارد. محســنی اژه ای با اشاره به مشکلات 
قانــون فعلی نیز متذکر شــد: الان در قانون برخی اجناس 
که وارداتی هستند و حکم شرعی می خواهند، بعد از صدور 
حکم هم اگر کســی این اجناس را بخرد باید تضمین داده 

شود که باید حتما صادرات انجام دهد این تضمین هم گاهی 
حتی تا 10 برابر ارزش کالاســت؛ با این وضعیت و شــروط 
کسی نمی آید آن را بخرد و باید برای این مسأله تدبیر شود.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به گلایه های مســئولان و 
کارکنان ســازمان اموال تملیکی برای نبــود اعتبار و انبار 
مناســب برای نگهداری کلاها، تصریح کرد: حل این مسأله 
نیازمند یک کار فوق العاده است و با اقدامات معمولی شدنی 

نیست. 
محســنی اژه ای با اشــاره به اظهارات مسئولان سازمان 
اموال تملیکی برای بلاتکلیفی دو هزار پرونده در ســازمان 
تعزیــرات حکومتی و لزوم صدور احکام قضایی برای تعیین 
تکلیف برخی کالاها، به مســئولان تعزیرات و حوزه ریاست 
قوه قضائیه دستور داد این موضوع را با فوریت پیگیری کنند. 
رئیس قوه قضائیه از مســئولان ســازمان اموال تملیکی 
هم خواست ظرف دو هفته از همین امروز، نحوه ساماندهی 
فعالیت این ســازمان و تعیین تکلیــف کالاهای موجود در 
انبارهایش را مورد بررســی قرار دهند و پیشــنهادات خود 
را نیــز برای تأمین بودجه، رفــع نقایص قانونی و اصلاحات 
ساختارها و روش ها ارائه دهند. محسنی اژه ای با تأکید بر این 
که ممکن است در این زمینه قانونگذاری نیاز باشد که باید 
موضــوع را از طریق دولت و مجلس پیگیری کرد تا قوانین 
جامع تر شود، اما در عین حال متذکر شد که با همین قوانین 

فعلی هم می شود بهتر از روند موجود عمل کرد. 
وی نحوه نگهــداری کالاها در انبارهای ســازمان اموال 
تملیکی را غیر اســتاندارد خواند و با بیان این که وضعیت 
ســازمان اموال تملیکی بعد از 30 سال فعالیت از سال ۷0 

تاکنون رضایتبخش نیســت، نســبت به اجرایی نشدن راه 
اندازی کامل سامانه های لازم برای ثبت و نگهداری کالاهای 

قاچاق و توقیفی ابراز گلایه کرد.
رئیس دســتگاه قضا با اشــاره به اختلاف سازمان اموال 
تملیکی و ســازمان تعزیرات درباره عــدم تطابق کالاهای 
توقیفی دپو شــده در انبارها که ناشــی از عدم ثبت کالا و 
کلاسه آن در سامانه سازمان تعزیرات توسط ضابط و کاشف 
عنوان شــد، گفت که این مســئله در خوزستان هم مطرح 
شــده بود که باید در نشست مســئولان دو سازمان حل و 
فصل شــود. در این نشست، یکی از مسئولان سازمان اموال 
تملیکی با ارائه گزارشی از روند فعالیت های این مجموعه و 
پرونده های آن اظهار داشت: از مجموع پرونده های فاقد حکم 
۵۷1 فقره مربوط به دادسرا و دادگستری می شود و ۲ هزار 
و 101 پرونده نیز مربوط به تعزیرات می شود و هزار و 169 
پرونده هم مشمول ماده ۲1 قانون مبارزه با قاچاق می شود 
که تصریح دارد کالاهای دارای ارزش مالی زیر یک میلیون 
تومان که شعبه رســیدگی کننده ندارند و صاحب کالا نیز 
در مدت مشــخصی پیگیری نمی کند، بر اساس نظر وزارت 
بهداشــت فروخته یا امحا می شود که 90 درصد این کالاها 

امحا می شوند.
عمرانی معاون قضایی دادســتان کل کشــور نیز در این 
نشســت با بیان این که ســازمان امــوال تملیکی به لحاظ 

ساختاری و مدیریتی ایراد دارد.
وی افزود این انبار شیک ترین انبار سازمان اموال تملیکی 
در کشــور اســت، اما تصویری که ما امروز در این مجموعه 
دیدیم نگران کننده بود و امانت داری در ان رعایت نمی شود.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه می توان از مشکلات عبور 
کرد، گفت: هیچ بانکی حق ندارد برای مطالباتش، کارخانه ای 

را تعطیل کند.
به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی در سفر به استان 
سمنان، با حضور در جلسه شورای اداری، ضمن گرامیداشت 
یاد شــهدای دانش آموز و دانشــجو و تاکید بر اهمیت روز 
استکبارســتیزی گفت: 13 آبان نماد مبارزه با اســتبداد و 
استکبار اســت و ما باید بر داشته های خود اتکا و بر عنایت 

خدا اعتماد کنیم.
رئیس جمهور در یک تقسیم بندی، خدمت به مردم را سه 
گونه برشمرد و گفت: یک عده دنبال خدمت منفعت گرایانه 
به مردم هســتند، نوع دیگر خدمت اومانیستی است؛ و نوع 
سوم، گره گشایی از مشــکلات مردم برای خداست که هم 
مشــکلات جامعه را حل می کند و هم رضایت خدا را همراه 

دارد.
رئیســی با اشــاره به اینکه زمینه  خدمت به مردم برای 

مدیران فراهم است، آنان را به مسئولیت پذیری و پاسخگویی 
در مقابل مردم فراخواند و گفت: مسئولان باید در مقابل خدا، 

ارباب رجوع، مردم و مدیربالادست پاسخگو باشند.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه همه باید در مقابل اقدامات 
و یا ترک فعل ها پاســخگو باشند، گفت: روحیه پاسخگویی 
همان مســئولیت پذیری است و باید خود را در مقابل مردم 
پاسخگو بدانیم، چرا که پاسخگو بودن سازمان اداری، روابط 

ناسالم اداری را از بین می برد.
وی همچنیــن هرگونــه معطلی بدون توجیــه مردم را 
ناصحیح دانست و افزود: اینکه یک بانکی، کارخانه ای را برای 
طلبش مصادره کند درست نیست و هیچ بانکی حق ندارد 
برای پیگیری مطالباتش کارخانه یا کارگاهی را تعطیل کند، 

چون تعطیلی واحدهای تولیدی، برخلاف سیاست های کلان 
کشور و دولت است. رئیس جمهور، مدیران دولت را موظف 
به تلاش برای اشتغال زایی دانست و گفت: نمی توانیم ببینیم 
یک زیرساختی در یک واحد تولیدی در کشور وجود دارد اما 

خانواده ای دچار مشکل اشتغال و معیشت و اشتغال است.
رئیسی درباره مشکل کمبود آب در استان سمنان تصریح 
کرد: در مرکز اســتان با حضور همه دستگاه های مرتبط و 
دست اندرکاران برای رفع این مشکل جلساتی تشکیل شود 

و این مشکل را حل کنید.
وی با اشاره به تصادفات جاده ای در استان سمنان گفت: 
جان باختن حتی یک نفر در جاده ها زیان بار است و میزان 
بالای تلفات جاده ای قابل قبول نیست. رئیس جمهور درباره 

اقدامات دولت برای حل مشــکلات مردم اســتان سمنان 
گفت: ساخت یک مرکز بهداشتی شبانه روزی در میامی آغاز 
می شود و بنیاد مســکن نیز به تغییر مکان روستاهایی که 

دچار مشکل رانش زمین هستند، اقدام می کند.
وی همچنین ضمن تاکید بر ایجاد بازار صنایع دســتی 
برای تولیدکنندگان این صنایع در استان خطاب به استاندار 
ســمنان، گفت: خام فروشــی محصولات معادن استان کار 

اشتباهی است و باید ارزش افزوده برای آن ایجاد شود.
رئیســی ظرفیت های استان سمنان در حوزه کشاورزی، 
معدن و گردشــگری را خوب توصیف کــرد و گفت: طبق 
قانون، باید یک درصد حق روســتاییان از سوی بهره برداران 

معادن پرداخت شود.
رئیس جمهور در پایان با تاکید بر اینکه هر تهدیدی را باید 
به فرصت تبدیل کرد، گفت: آینده را بسیار روشن می بینم و 
با وجود همه تهدیدها، باورمان این است که می توان با تلاش 

و همدلی از مشکلات عبور کرد.

معــاون حقوقی و امور مجلس قــوه قضائیه گفت: نباید 
وضعیت به جایــی بیانجامد که کودکی بــرای لقمه نانی، 
ســرپناهی و ... سرقت کرده و یا تخلفی را مرتکب شود و یا 
کودکی چنان در جامعه رها شــود که عده ای طمع کرده و 
از او در بحث ســرقت، تکدی گری، قاچاق و ... سوءاستفاده 

کنند.
»نورالله قدرتی« شامگاه 13 آبان ماه در اختتامیه کارگاه 
»نظام عدالت برای اطفــال و نوجوانان با تاکید بر کودکان 
مهاجر و پناهنده« در کرمان اظهار کرد: ۷9 مصوبه درمورد 
حقوق کودک و 330 مصوبه درمورد اتباع و مهاجرین در دو 

جلد کتاب جمع آوری شده وجود دارد.

وی افزود: باید کارگاه نظام عدالت برای اطفال و نوجوانان 
با تاکید بر کودکان مهاجر و پناهنده به رعایت بیشتر حقوق 
این قشر بیانجامد زیرا اطفال و نوجوانان سنگ بنای جامعه 

هستند که باید به آن توجهی خاص و ویژه کرد.
قدرتــی تاکید کرد:  باید به وضعیت جســمانی، روحی، 
ذهنی، اخلاق، تغذیه و تربیت اطفال و نوجوانان توجه ویژه 

ای شود.
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه ضمن بیان اینکه 
تکلیف اصلی برای صیانت و شــخصیت اطفال و نوجوانان 
و رشــد و تعالی آنها روی دوش والدین اســت، تاکید کرد: 
مســئولیت های والدیــن، تکلیف حکومت ها، مســئولان و 

سازمان های مربوطه را نفی نمی کند و نه تنها سازمان ها بلکه 
تک تک افراد جامعه در این زمینه وظیفه دارند.

وی تصریــح کرد: نباید وضعیت بــه جایی بیانجامد که 
کودکی برای لقمه نانی، ســرپناهی و ... ســرقت کرده و یا 
تخلفی را مرتکب شود و یا کودکی چنان در جامعه رها شود 
که عده ای طمع کرده و از او در بحث سرقت، تکدی گری، 

قاچاق و ... سوءاستفاده کنند.
قدرتی افزود: عمده وظایــف در حوزه اطفال و نوجوانان 
از جمله در زمینه تحصیل، امنیت و ... در دســت نهادهای 
اجرایی است و در این زمینه اعتبارات نیز در اختیار آنها قرار 
دارد اما اگر دســتگاه قضایی جدی به میدان آید و از قدرت 

قلم خود به جا، به موقع، قاطعانه و شــجاعانه استفاده کند 
می تواند زمینه ای را فراهم کند که حقوق کودکان در جامعه 

هر چه بیشتر حفظ شود.
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه گفت: دادستان ها 
و روســای حوزه های قضایی باید جایــگاه خود برای حفظ 
حقوق اطفال و نوجوانان را جدی بگیرند زیرا سرنوشت آینده 

کشور به دست همین نوجوانان و جوانان است.
وی افزود: جهان بشریت بعد از جنگ های جهانی اول و 
دوم به موضوع کودکان توجه ویژه ای کرده و بیشتر قوانین 
این حوزه در این بازه زمانی مصوب شده است، هر چند که 

در اجرای آن اقدام قابل توجهی انجام نشده است.

دادستان کل کشور در پاسخ به سئوالی در خصوص گم 
شدن پانســمان های بیماران  ای بی گفت: این موضوع باید 
تعقیب شــود و خانه  ای بی باید مراجعــه کنند و دلایل و 

مدارک خود را ارائه دهند تا پیگیری لازم صورت گیرد.
به گزارش ایسنا،  منتظری دادستان کل کشور در حاشیه 
حضور در آیین معارفه دادســتان مرکز استان گلستان و در 
جمع خبرنگاران با گرامیداشت روز 13 آبان ماه اظهار کرد: 
دســتگاه قضایی وظیفه خود می داند در شرایط کنونی که 
کشــور در یک جنگ اقتصادی بزرگ قرار دارد و دشمن با 
همه توان خود به مقابله و جنگ اقتصادی با ملت عزیز ایران 
وارد شــده است، در کنار دستگاه های دیگر و دولت محترم 

همه توان خود را به کار گیرد.
وی با بیان این که »همه وظیفه داریم در خدمت تولید، 
رفع موانع و ایجاد اشتغال مردم عزیز باشیم«، گفت: برادران 
و افرادی که در حوزه تولید و ایجاد اشــتغال مشکلی دارند، 
حتما به دســتگاه های اجرایی و قضایی مراجعه کنند و ما 
نیز دادســتان ها را به خط کردیم تا در کنار دستگاه اجرایی 

بتوانند مشکلات را حل و فصل کنند.
وی در خصوص اقدامات انجام شــده در زمینه برخورد 

با فســاد گفت: قطعا در سنوات گذشــته مواردی از فساد 
داشته ایم و پرونده های آن ها نیز بعضاً به اطلاع مردم رسیده 
است. دادستان کل کشــور تاکید کرد: اراده و عزم دستگاه 
قضایی برای ادامه مبارزه با فساد جزم است؛ اما موضوع مهم 
این است که امروز رویکردی را که در دولت سیزدهم داریم، 
شاهد هستیم مساله مبارزه با فساد را جزو اولویت های خود 
قرار داده است و با رویکردی که رئیس جمهور محترم داشته 
و دارد، امیدواریم این مســاله بیش از پیش هم کنترل شود 

و هم مقابله شود.
وی افزود: وظیفه دستگاه قضایی نیز این است که حضور 
جدی تری در صحنه داشــته باشــد. امروز به لحاظ همین 
رویکرد دولت، شاهد بوده و هستیم که همکاری های خیلی 
خوبی صورت گرفته و بنده با توجه به مســئولیتی که دارم، 
هنگامی که در حوزه های مختلف ورود پیدا کردیم، شــاهد 

هستیم که قابل مقایسه با گذشته نیست.
منتظری عنوان کرد: اراده مســئولان دستگاه اجرایی بر 
این موضوع محقق شده و ما نیز در کنار آن ها امیدواریم که 
فسادهایی که بوده را بزداییم و جامعه و دستگاه های اجرایی 

از فسادها و فسادهای سازمان یافته دور بمانند.

دادســتان کل کشــور در ادامه و در پاســخ به سئوالی 
پیرامون مشکلات زیست محیطی خلیج گرگان گفت: یکی 
از موضوعاتی که با استاندار گلستان در خصوص آن صحبت 
شد، موضوع خلیج گرگان و پتروشیمی بود. ان شاالله رئیس 
کل دادگســتری، استاندار و دادستان که با توان بیشتری به 
میدان آمده اند، حتما این مشکلات را مد نظر خواهند داشت 
و با تعامل و همکاری این کار و مشکلات را در سطح استان 

برطرف خواهند کرد.
وی گفت: ما در تمام عرصه ها و در خصوص مسائل مهم 
اســتان گلستان در خدمت دستگاه اجرایی خواهیم بود و با 
تعامل و برنامه ریزی کار را باید جلو برد. گاهی اوقات بزرگی 
و عظمت کار به گونه ایســت که احتیاج بــه زمان و برنامه 
ریزی دارد. مســاله حل مشکل خلیج گرگان و پتروشیمی 
مسائلی است که احتیاج به زمان، برنامه ریزی و تدبیر دارد و 
امیدوارم با یک برنامه ریزی مشخص مشکلات حل و فصل 
شود. منتظری در پاسخ به ســئوالی خصوص ترک فعل ها 
گفت: وظایف دســتگاه قضایی تعریف شده است و قطعا و 
مســلما دادستان های ما باید نسبت به این مساله ورود پیدا 
کننــد؛ امیدواریم با تعاملی که میان قوا وجود دارد، بتوانیم 

این مشکلات را در جامعه کاهش دهیم.
دادســتان کل کشور در پاسخ به ســئوالی در خصوص 
گم شــدن تعداد قابل توجهی از پانســمان های بیماران  ای 
بی گفت: من در جریان جزئیات آن نیستم، اما این موضوع 
باید تعقیب شــود و خانه  ای بی باید مراجعه کنند و دلایل 

و مدارک خود را ارائه دهند تا پیگیری لازم صورت گیرد.
وی هم چنین در پاســخ به ســئوالی در خصوص اهمال 
بانک ها برای بازگرداندن واحدهــای تولیدی به مدار تولید 
پس از توقیف گفت: ما مشکلات بانک ها را در نظر می گیریم 
و این چنین نیســت که بانک ها مشکل نداشته باشند، باید 
این مسائل و مشکلاتی که بخشی از آن به عملکرد بانک ها 
باز می گردد و بخشــی از آن نیز بــه عملکرد مراکز تولید و 
تسهیلات گیرندگان بازمی گردد، مجموعا با یک چشم باید 

به آن ها نگاه شود.
وی با بیان این که »بانک امانت دار اموال مردم اســت«، 
گفت: 9۸ درصد از پول هایی که در بانک هاســت مال مردم 
است و باید رعایت حقوق مردم را که سرمایه های خود را در 
بانک ها گذاشته اند، در نظر بگیریم و از طرفی تسهیلاتی که 

به افراد داده می شود، باید در محل خود هزینه شود.

در بازدید رئیس قوه قضائیه از انبار مرکزی جمع آوری و فروش اموال تملیکی تعیین شد 

ضرب الاجل برای تعیین تکلیف کالاهای دپوشده

رئیس جمهور: 

بانک ها حق تعطیلی واحدهای تولیدی را ندارند

معاون قوه قضائیه:
نباید وضع به جایی برسد که کودکی به خاطر لقمه نانی مرتکب خلاف شود

دادستان کل کشور در واکنش به گم شدن پانسمان های بیماران  ای بی:

»ای بی« دلایل و مدارک خود را ارائه دهد تا پیگیری لازم صورت گیرد

پیام تسلیت رهبر انقلاب 
درپی درگذشت حجت الاسلام والمسلمین علاقه بند

رهبر معظم انقلاب اسلامی با صدور پیامی درگذشت عالم پرهیزگار و مردمی 
حجت الاسلام و المسلمین حاج سید علی محمد علاقه بند را تسلیت گفتند.
در پیام رهبر انقلاب اســلامی آمده است: درگذشت عالم پرهیزگار و مردمی 
جناب حجة الاسلام و المسلمین آقای حاج سید علی محمد علاقه بند رضوان 
الله علیه را به عموم مردم شریف و متدین یزد و ارادتمندان آن عالم ربانی و 
نیز به علمای اعلام و به ویژه به بازماندگان آن مرحوم تسلیت عرض می کنم 

و علو درجات ایشان را از خداوند متعال مسألت می نمایم.

زمینه های حل معضل اطاله دادرسی 
فراهم شده است

معاون اول قوه قضائیه با اعلام اینکه قوه قضائیه برخورد جدی با فســاد را 
در دستور کار خود قرار داده است، گفت: این نوید را می دهم  که زمینه اجرای 
عدالت در ساختارها و همه زمینه ها فراهم شده است. محمد مصدق در مراسم 
تکریم و معارفه رئیس کل دادگستری استان اصفهان با بیان اینکه امروز اطاله 
دادگســتری برای ما معضلی است که باید حل شــود و زمینه های آن فراهم 
شــده است، افزود: پرونده های معوقه در دادگســتری نیز بسیار رنج آور است 
و در شــأن عدلیه نظام مقدس جمهوری اســلامی نیست و باید به این مشکل 
رســیدگی شود. مصدق افزود: این نوید را می دهم که زمینه اجرای عدالت در 
ســاختارها و همه زمینه ها فراهم شده و امیدوارم با کمک مدیران و نیز مردم 
بتوانیم به اهداف پیش بینی شده در دستگاه قضائی دست یابیم. وی در ادامه 
با اشــاره به اینکه امروز مراســم تکریم یکی از خادمان نظام است، تاکید کرد: 
خدمت به مردم یکی از نعمات الهی اســت که باید قدردان آن بود. رئیس کل 
قبلی دادگســتری استان اصفهان به عنوان  قاضی عالی رتبه دیوان عالی کشور 
منصوب می شــود و خادم دیگری با مدیریت های طولانی در دســتگاه قضائی، 
سکان مدیریت قضائی استان را به عهده می گیرد. معاون اول قوه قضائیه یکی 
از مصادیــق تحــول و تعالی را جابجایی مدیران دانســت و افزود: انتظارات ما 
از دادگســتری اســتان اصفهان به صورت مکتوب اعلام می شود، اما مهمترین 
انتظاری که داریم این اســت که برنامه عملیاتی برای اجرای دســتورات مقام 

معظم رهبری به قوه قضائیه تدوین شود.

اطلاعات سپاه البرز 
سرشاخه های یک گروهک معاند را دستگیر کرد

ســپاه امام حســن مجتبی )ع( اســتان البرز در اطلاعیــه ای اعلام کرد: 
سرشــاخه های تهدیدکننــدگان امنیت مردم با عنوان قیام ســپید)1۴ آبان( 
بازداشــت شدند. به گزارش ایســنا، در این اطلاعیه آمده اســت:  تعدادی از 
سرشــاخه های اصلی تهدیدکنندگان امنیت مــردم و جامعه در یک عملیات 
غافلگیرانه توســط ســربازان گمنام امام زمان ســپاه امام حسن مجتبی )ع( 
اســتان البرز بازداشت شــدند. این افراد با عنوان جنبش قیام سپید با توزیع 
شب نامه هایی در کوچه و خیابان ها و فراخوان های متعدد و فریب برخی ساده 
لوحان و اجیر نمودن اراذل و اوباش، برنامه ریزی گســترده ای برای برهم زدن 
امنیت و نظم عمومی جامعه و انجام عملیات خرابکارانه و به آشــوب کشیدن 
اســتان و کشــور را داشتند که از ابتدای امر با هوشــیاری نیروهای اطلاعاتی 
و امنیتــی  تمامی اقدامات و حــرکات آنان در رصد اطلاعاتــی قرار گرفت و 
در یــک اقدام به موقع و انقلابی طی یک عملیات پیچیده توســط ســربازان 
گمنام امام زمان سپاه امام حسن مجتبی )ع( دستگیر و روانه زندان شدند. در 
ادامه اطلاعیه با تاکید بر هوشــیاری نیروهای امنیتی آمده است: تمام عناصر 
وابسته به قیام سپید توسط جامعه اطلاعاتی استان شناسایی شده و تحرکات 
گروهک های معاند کاملا تحــت رصد اطلاعاتی قرار دارد و خط قرمز فرزندان 
ملت و ولایت در ســپاه امام حســن مجتبی )ع( امنیت مــردم عزیز و جامعه 

می باشد و در حفظ آسایش و امنیت از هیچ کوششی دریغ نخواهد شد.

سازمان بازرسی چشم و گوش رئیس قوه قضائیه است
یک حقوقدان گفت: ســازمان بازرسی یک چتر نظارتی گسترده و فراگیر بر 
همه سازمان ها و نهادها و وزارت خانه هاست و چشم و گوش رئیس قوه قضائیه 
است. نعمت احمدی در گفت و گو با ایسنا درباره وظایف سازمان بازرسی کل 
کشور گفت: یکی از کارهای خوب رئیس قوه قضائیه این است که در انتصابات 
جدید، افراد را از جاهای دیگر نیاورده و از داخل قوه قضائیه آنها را انتخاب کرده 
است. وی افزود: اگر سازمان بازرسی می خواهد بازوی نظارتی باشد، مهمترین 
وظیفه اش این اســت که به عنوان بازوی نظارتی  در اختیار رئیس قوه قضائیه 
باشد؛ البته قوای سه گانه  طبق قانون اساسی هر کدام مسئولیتی دارند. رئیس 
جمهور طبق اصل 113 قانون اساســی، پــس از مقام رهبری، عالی ترین مقام 
رسمی کشور است و مسئولیت اجرای قانون اساسی و ریاست قوه مجریه را جز 
در اموری که مســتقیماً به رهبری مربوط می شــود، بر عهده دارد. قوه قضائیه 
نیز طبق اصل 1۵6، قوه ای است مستقل که پشتیبان حقوق فردی و اجتماعی 
و مســئول تحقق بخشند به عدالت است و رســیدگی و صدور حکم در مورد 
تظلمات، تعدیات، شکایات، حل و فصل دعاوی و رفع خصومات و اخذ تصمیم 
و اقدام لازم در آن قســمت از امور حســبیه که قانون معین می کند و  احیای 
حقوق عامه و گســترش عدل و آزادیهای مشروع را برعهده دارد و برابر بند 3 
این اصل، رئیس قوه قضائیه نظارت بر حســن اجرای قوانین و کشــف جرم و  
تعقیب مجازات و تعزیر مجرمین و اجرای حدود و مقررات مدون جزایی اسلام 
و  اقدام مناسب برای پیشگیری از وقوع جرم و اصلاح مجرمین را برعهده دارد. 
انجام این نظارت علاوه بر دادگاه ها در بخش اداری به وســیله سازمان بازرسی 
کل کشــور اعمال و اجرا می شــود. خوشــبختانه رئیس قوه قضائیه در قانون 
اساســی از آن دست مناصبی است که برای انجام وظایف خود ابزار مناسب را 

قانونگذار در اختیارش گذاشته است.

۸۲۵۰ روستا در معرض تهدید سیل هستند
نماینده مردم الیگودرز در مجلس شــورای اسلامی گفت: ما در حال حاضر 
باید روی 1۲۵ میلیون هکتار اراضی در کل کشــور عملیات آبخیزداری انجام 
دهیم که از این مقدار ۲۷ میلیون هکتار بحرانی اســت یعنی در تهدید ســیل 
هســتند که شامل ۴۵0 شــهر و ۸۲۵0 روستا اســت. محمد خدابخشی در 
گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: با توجه به این که بخش وســیعی از کشــور ما 
در اقلیم ها خشــک و نیمه خشک واقع شده، خصوصیات طبیعی و ویژگی های 
خاصی در کشور ما ایحاد شده به طوری که متوسط بارندگی ما در سال ۲۵0 
میلی متر و میزان متوســط تبخیر آب در سال 1۷0 میلی متر است که اگر این 
اعداد را متوسط جهانی مقایسه کنیم هم میزان بارش سالانه یک سوم متوسط 
جهانی اســت و هم میزان تبخیر ما سه برابر متوسط جهانی است و پیامدهای 
ناشی از این شــرایط خاص نیز به کشور ما تحمیل می شود، ازجمله فرسایش 
خاک که 1۷ تن در ســال معادل دو و نیم میلیارد متر مکعب خاک اســت که 
دچار فرسایش آبی می شوند. وی ادامه داد: با توجه به این که پراکنش بارش ها 
در کشــور از نظر زمانی و مکانی و جغرافیایی نامناســب اســت ضرورت دارد 
برای جلوگیری از افزایش تعداد دشــت های ممنوعه، فرونشست زمین و وقوع 
سیلاب، برنامه ریزی مناسبی برای آبخیزداری در کشور داشته باشیم. نماینده 
مردم الیگودرز در مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به پیامدهای ناشی از بی 
توجهــی به عملیات های آبخیزداری، عنوان کرد: مــا در حال حاضر باید روی 
1۲۵ میلیون هکتار اراضی در کل کشــور عملیات آبخیزداری انجام دهیم که 
طبق گزارش منابع طبیعی از این مقدار ۲۷ میلیون هکتار بحرانی است یعنی 
در تهدید ســیل هستند که شامل  ۴۵0 شهر و ۸۲۵0 روستا است. وی افزود: 
هر هکتار آبخیزداری باعث می شود ۵30 مترمکعب آب استحصال شود و باعث 
کاهش شــش تا 9 تنُ رسوب ورودی ســدها را در هر هکتار می شود و در هر 
هکتار 1۲0 کیلوگرم علوفه اضافه می شود. خدابخشی تصریح کرد: در مجموع 
با توجه به گزارش هایی که وجود دارد ۷0 درصد از خسارت های ناشی از سیل 
را کاهش می دهد که در سال 1396 میزان 16۵0 میلیارد تومان خسارت های 
مربوط به سیل بود و هر سال تقریباً همین مقدار برای خسارت های سیل هزینه 
می شود، بنابراین لازم است ما توجه بیشتری داشته و اقدامات جدی تری برای 
عملیــات آبخیزداری انجام دهیم اما توقعی که ما در مجلس داریم این اســت 
که نگاه منصفانه ای باشــد، منابعی که برای آبخیزداری و احیا و مرمت قنات ها 
اختصاص می دهیم. نماینده مردم الیگودرز در مجلس شــورای اسلامی افزود: 
متوسط کشوری ســهم طول قنوات احیا و مرمت شده به کل طول قنوات در 
اســتان ها ۸9 درصد است که به تفکیک استان های مختلف متفاوت است، در 
برخی اســتان ها خوب کار شده و برخی استان ها کم توجهی شده است، به جز 
چند اســتان مانند گیلان که اصلًا قنات ندارند، سایر استان ها در برخی جاها 

نسبت به ۸9 درصد خیلی پایین تر است.

اخبار کوتاه


